

CAR Subject: LEI1G01

AI as a Tool for Language Learning



AI is transforming how we learn and communicate, in higher education and the workplace.

LEI1G01 is designed to help you learn to use AI for more effective and personalised language learning, empowering you to master essential skills and build core competences for the future.

Real-World Application

Explore real-life topics and learn to communicate your insights clearly, credibly, and in your own style.

Critical AI Literacy

Learn to thoughtfully evaluate AI-generated content and strengthen your analytical skills.

Collaborative Learning

Collaborate with peers to learn, practise, and reflect, building practical language skills and real connections.

Guided Journey

Improve through a sequence designed and facilitated by language professionals.

Development Assessment

Review and reflect as you learn to build a strong foundation for future learning.

Design of the ELC Component in LEI1G01:

Critical Thinking

- Analyse samples to identify key features, skills, and strategies that make language and communication effective.

Language Needs Analysis

- Practise key skills and strategies, and reflect on your challenges and areas for improvement.

AI Exploration

- Learn how to use AI tools to improve in targeted areas.

AI Evaluation

- Assess AI-generated output and determine how useful each tool is for your learning.

Reflection and Personal Learning Plan

- Explore additional AI tools, reflect on your experience, and set learning goals with the most suitable tools.

ELC Component Assessments

1. Digital Poster
2. Learning Journey Reflection and Personal Learning Plan



<https://www38.polyu.edu.hk/eStudent/>





CAR 學科

LEI1G01

人工智能輔助的語言學習

課程背景

AI浪潮正重塑高等教育，本課程旨在通過AI賦能，讓你體驗個性化、高效的學習新模式，掌握關鍵技能，裝備未來核心競爭力。

課程特色

真實知識應用： 探索真實世界知識及其應用，能夠以清晰和個性化的方式傳達見解與分析。

批判性AI素養： 不只學「用」更學「思」，培養審辨能力。

協作共建模式： 同伴學習反思，共建深度學習知識網絡。

導師全程護航： 教師任引導者，陪伴探索之旅。

全人發展評估： 注重學習過程中的評價與反思，而非單一分數，為今後有效技能發展打下堅實基礎。

課程內容及評估（中文部分）

- 一、人工智能素養：掌握AI工具的使用方法，撰寫有效的提問指令。
- 二、專題規劃：擬定計劃目標，並利用AI協助搜集資料，再判斷其可信度。
- 三、資料分析：有效篩選關鍵資訊，利用AI協助處理數據。
- 四、多模態語言運用：製作影音素材，由AI支援技術工序。
- 五、專題寫作：撰寫清晰流暢的中文專題，以AI生成初稿、潤色表達。
- 六、自主學習計劃：創建個人化的AI輔助語言學習計劃。

課程評估包括小組口頭匯報（含短視頻）及書面反思。



<https://www38.polyu.edu.hk/eStudent/>

